
PROTOKÓŁ NR XXII/22/2020

z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 7 kwietnia 2020 roku, zwołanej na wniosek
Burmistrza Mikołowa z dnia 3 kwietnia 2020 r., która odbyła się  w trybie zdalnym

Obrady rozpoczęto o godzinie 1700.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Mikołowa  Katarzyna  Syryjczyk-Słomska  odczytała  listę
obecności. W posiedzeniu uczestniczyło 19 radnych. W obradach nie uczestniczyli radni: Katarzyna
Głośna oraz Michał Rupik.   

Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z sesji nr XX/2020 oraz XXI/2020.
4. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian w budżecie na 2020 rok;
b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2020 – 2031;
c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu (2.668,-zł);
d) udzielenia dotacji Szpitalowi św. Józefa Sp. z o.o. na zakup aparatu USG;
e) zmiany uchwały nr XVII/163/2019 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 2 grudnia 2019 r. w  

sprawie szczegółowych warunków przyznawania nagród dla uzdolnionych dzieci i młodzieży;
f) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Mikołów;
g) określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów

od właścicieli  nieruchomości  z  terenu  Gminy Mikołów i  zagospodarowania  tych odpadów,
w zamian za uiszczoną opłatę przez właścicieli nieruchomości za gospodarowanie odpadami
komunalnymi;

h) zmiany uchwały nr XIX/363/2012 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 29 maja 2012 r. w sprawie
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują
mieszkańcy, a powstają odpady komunalne;

i) odmowy  ustalenia  lokalizacji  inwestycji  mieszkaniowej  przy  ul.  Podleskiej  w  Mikołowie
na dz. 2286/110,  polegającej  na  zwiększeniu  ilości  kondygnacji  nadziemnych  z  trzech
na cztery, w budynku mieszkalnym wielorodzinnym z lokalami użytkowymi i wbudowanym
garażem podziemnym;

j) skargi na działalność Burmistrza Mikołowa;
k) zmian w statucie Młodzieżowej Rady Miejskiej Mikołowa.

5. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej Mikołowa.
6. Informacje Burmistrza Mikołowa, w tym sprawozdanie z realizacji uchwał.
7. Interpelacje i zapytania radnych.
8. Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje.
9. Wolne głosy.                                                                               
10. Zamknięcie sesji.
  
Do pkt 1

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Mikołowa  Katarzyna  Syryjczyk-Słomska  otworzyła  sesję
i stwierdziła prawomocność obrad.

Do pkt 2

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska  przedstawiła  porządek  obrad,  do którego
zaproponowała  wniesienie  projektu  uchwały  w sprawie  częściowego  zwolnienia  od  ponoszenia
opłat za pobyt w Żłobku Miejskim w Mikołowie im. Tadeusza Więcka – druk l).

Sekretarz  Miasta  Jakub  Jarząbek,  w  imieniu  Burmistrza  Mikołowa,  zaproponował  zdjęcie
z porządku obrad projektów uchwał na drukach:
c) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu (2.668,-zł);
d) w sprawie udzielenia dotacji Szpitalowi św. Józefa Sp. z o.o. na zakup aparatu USG.
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Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem porządku obrad wraz z zaproponowaną zmianą.  

Za przyjęciem głosowało 19 radnych, sprzeciwu, jak i wstrzymujących się nie było.
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.

Do pkt 3

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska  poinformowała,  że do protokołów z sesji
nr XX/2020 oraz XXI/2020 nie wniesiono żadnych uwag, ani zmian.
Protokoły przyjęto przez aklamację.  

Do pkt 4

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska  przypomniała,  iż ze względu na sytuację
epidemiologiczną  nie  odbyły  się  posiedzenia  komisji,  dlatego  też  projekty  uchwał  nie  są
zaopiniowane. Kolejno przedstawiła projekty uchwał na drukach:

a) zmian w budżecie na 2020 rok;
Zastępca Burmistrza Mateusz Handel, w imieniu Burmistrza, omówił projekt.

Radna Martyna Centkowska - Strzelczyk  wskazała, że w punkcie nr 1 uzasadnienia, w opisie
Rozdziału 70004 jest  błąd pisarski  i  zaproponowała,  aby poprawić znajdującą  się  w nawiasach
kwotę „475 00,00” na „475 000,00”.   

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z poprawką.

Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymujących się 2.
Uchwała nr XXII/216/2020 została podjęta większością głosów.

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2020-2031;
Zastępca Burmistrza Mateusz Handel, w imieniu Burmistrza, omówił projekt.

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  

Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw 0, wstrzymujących się 3.
Uchwała nr XXII/217/2020 została podjęta większością głosów.

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu (2.668,-zł) -  zdjęty z porządku
obrad;

d)  udzielenia  dotacji  Szpitalowi  św.  Józefa  Sp.  z  o.o.  na  zakup  aparatu  USG-  zdjęty  
z porządku obrad;
Burmistrz Stanisław Piechula uzasadnił zdjęcie projektu z porządku obrad.

e)  zmiany uchwały  nr  XVII/163/2019 Rady Miejskiej  Mikołowa z dnia 2 grudnia  2019 r.
w sprawie  szczegółowych  warunków  przyznawania  nagród  dla  uzdolnionych  dzieci  
i młodzieży;
Zastępca Burmistrza Iwona Spychała – Długosz, w imieniu Burmistrza, omówiła projekt.

Nastąpiła dyskusja, w której głos zabrali:
- burmistrz Stanisław Piechula,
- zastępca Burmistrza Iwona Spychała – Długosz,
- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska,
- radny Krzysztof Żur.
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Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  

Za przyjęciem głosowało 19 radnych, sprzeciwu, jak i wstrzymujących się nie było.  
Uchwała nr XXII/218/2020 została podjęta jednogłośnie.

f) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Mikołów;
Zastępca Burmistrza Mateusz Handel, w imieniu Burmistrza, omówił projekt.

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  

Za przyjęciem głosowało 19 radnych, sprzeciwu, jak i wstrzymujących się nie było.  
Uchwała nr XXII/219/2020 została podjęta jednogłośnie.

g)  określenia  szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania
odpadów od właścicieli  nieruchomości  z  terenu  Gminy  Mikołów i  zagospodarowania  tych
odpadów, w zamian za uiszczoną opłatę przez właścicieli nieruchomości za gospodarowanie
odpadami komunalnymi;
Zastępca Burmistrza Mateusz Handel, w imieniu Burmistrza, omówił projekt.

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  

Za przyjęciem głosowało 19 radnych, sprzeciwu, jak i wstrzymujących się nie było.  
Uchwała nr XXII/220/2020 została podjęta jednogłośnie.

h)  zmiany  uchwały  nr  XIX/363/2012  Rady  Miejskiej  Mikołowa  z  dnia  29  maja  2012  r.
w  sprawie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości,  na  których
nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne;

Zastępca Burmistrza Mateusz Handel, w imieniu Burmistrza, omówił projekt.

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  

Za przyjęciem głosowało 19 radnych, sprzeciwu, jak i wstrzymujących się nie było.  
Uchwała nr XXII/221/2020 została podjęta jednogłośnie.

i)  odmowy ustalenia lokalizacji  inwestycji  mieszkaniowej  przy ul.  Podleskiej  w Mikołowie
na dz. 2286/110,  polegającej  na  zwiększeniu  ilości  kondygnacji  nadziemnych  z  trzech
na cztery, w budynku mieszkalnym wielorodzinnym z lokalami użytkowymi i wbudowanym
garażem podziemnym;

Kierownik Biura  Planowania Przestrzennego Agnieszka Martynus,  w imieniu Burmistrza,
omówiła  temat  oraz  zaproponowała  naniesienie  poprawki  poprzez  wykreślenie  z  projektu
§ 5 oraz § 6.

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały, wraz z poprawką.

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących się 4.
Uchwała nr XXII/222/2020 została podjęta większością głosów.
 
j) skargi na działalność Burmistrza Mikołowa;
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska odczytała uzasadnienie projektu.

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.
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Za przyjęciem głosowało 18 radnych, przeciw 0, wstrzymujących się 1.
Uchwała nr XXII/223/2020 została podjęta większością głosów.

k) zmian w statucie Młodzieżowej Rady Miejskiej Mikołowa;
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska  poinformowała, że projekt uchwały został
przygotowany na wniosek Przewodniczącego Młodzieżowej Rady Miejskiej Mikołowa – odczytała
wniosek.  Zaproponowała,  aby projekt  uchwały uzupełnić  o  uzasadnienie  o  treści:  „Na wniosek
Przewodniczącego  Młodzieżowej  Rady  Miejskiej  Mikołowa  z  dnia  16.03.2020  r.  przedkładam
projekt uchwały w sprawie zmian w statucie Młodzieżowej Rady Miejskiej Mikołowa”.

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Za przyjęciem głosowało 19 radnych, sprzeciwu, jak i wstrzymujących się nie było.  
Uchwała nr XXII/224/2020 została podjęta jednogłośnie.

l)  częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat  za  pobyt w Żłobku Miejskim w Mikołowie
im. Tadeusza Więcka.

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska  poinformowała, że projekt uchwały został
przygotowany  przez  kluby  radnych:  Obywatelski  Komitet  Samorządowy  oraz  Razem
dla Mikołowa.
Nastąpiła dyskusja, w której głos zabrali:
- radna Martyna Centkowska – Strzelczyk,
- radny Krzysztof Jakubiec,
- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska,
- zastępca Burmistrza Iwona Spychała – Długosz.

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.   

Za przyjęciem głosowało 19 radnych, sprzeciwu, jak i wstrzymujących się nie było.  
Uchwała nr XXII/225/2020 została podjęta jednogłośnie.

 Do pkt 5

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska:
1) poinformowała, że wszystkie sprawy które wpłynęły, w tym odpowiedzi na wnioski, zapytania
i interpelacje, radni mają w swoich materiałach;
2) przypomniała o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych oraz poinformowała,  że termin
został przedłożony do końca maja;
3)  poinformowała,  że  wpłynęły  skargi  na  działalność  burmistrza  Mikołowa  oraz  na  zastępcę,
które przekazuje pod obrady Komisji RM nr 9 Skarg, Wniosków i Petycji;
4) wpłynęło sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2019 rok;
5)  poinformowała,  iż  z  okazji  10  rocznicy  katastrofy  smoleńskiej  oraz  80  rocznicy  zbrodni
katyńskiej, wspólnie z Burmistrzem złożą kwiaty pod tablicami pamięci oraz, że w dniu 13.04.br.
o godz. 17,30 w bazylice św. Wojciecha będzie odprawiona msza św. w intencji ofiar;
6)  z okazji Światowego Dnia Zdrowia podziękowała i złożyła życzenia wszystkim pracownikom
służby zdrowia.

Do pkt 6

Burmistrz  Mikołowa  Stanisław  Piechula  przekazał  sprawozdanie  z  realizacji  uchwał.
Poinformował o aktualnej sytuacji w mieście związanej z sytuacją epidemiologiczną m. in. że:
- wszystkie służby wywiązują się ze swoich obowiązków i angażują w ochronę mieszkańców -
sytuacja jest opanowana;  
- obydwa mikołowskie szpitale, pomimo że nie leczą osób zakażonych, to ze względu na aktualną
sytuację mają finansowe i materiałowe kłopoty, w tym z pozyskaniem środków ochrony osobistej,
czy środków odkażających,
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- podziękował za zaangażowanie w profilaktykę wszystkim służbom, w tym Policji, pracownikom
MOPS opiekującym się osobami w kwarantannie, Straży Miejskiej, ochotniczym strażom pożarnym
oraz mieszkańcom angażującym się w zdobywanie maseczek i pomoc szpitalom;
-  poinformował,  że  wg pozyskanych  informacji  w Mikołowie  są  2  osoby zakażone  izolowane
w swoich mieszkaniach oraz około 100 osób przebywających na kwarantannie,  jednakże Policja
i SANEPID z różnych powodów podają inne dane o liczbie osób przebywających w kwarantannie;
-  trwa  analiza  prawna  różnych  możliwości  udzielenia  przez  Gminę pomocy przede  wszystkim
przedsiębiorcom. Przygotowano już informację o możliwości odroczenia różnego rodzaju opłat –
wydał  zarządzenie  o  niedochodzeniu  tych  płatności  i  odsetek  karnych.  Rozważana  jest  też
możliwość  zaniechania  poboru  czynszów  w  lokalach  miejskich,  w  których  prowadzona  jest
działalność  gospodarcza,  obniżenie  opłat,  odroczenie  płatności  podatków  na  okres  epidemii.
Niektóre z tych działań będą potrzebowały akceptacji Rady Miejskiej.  
Przy  tych  działaniach  trzeba  pamiętać  o  już  rozpoczętych  i  zaplanowanych  milionowych
inwestycjach oraz o możliwości spadku wpływu podatków w kolejnych miesiącach a nawet latach.

Do pkt 7

Klub radnych PIS złożył interpelację  w sprawie pomocy przedsiębiorcom w sytuacji ogłoszenia
stanu epidemii na skutek pandemii SARS-CoV-2.

Radna Grażyna Ostafin złożyła interpelację w sprawie działalności miasta w obszarze inwestycji
drogowych, a w szczególności nadzoru montażu i naprawy studzienek kanalizacyjnych.

Do pkt 8

Przewodnicząca  RM  Katarzyna  Syryjczyk-Słomska  przypomniała,  iż  o  tym,  że  wpłynęły
odpowiedzi na interpelacje i zapytania informowała w punkcie 5.

Do pkt 9

Radna Stanisława Hajduk – Bies poinformowała o niewłaściwym usytuowaniu znaku drogowego
informującego  o  przejściu  dla  pieszych  przy  ulicy  Katowickiej,  który  jest  niewidoczny  dla
kierowców zjeżdżających z ulicy Waryńskiego w ul. Katowicką w kierunku Katowic. Znak ten jest
zasłaniany przez znak informujący o rondzie - wniosek o przesunięcie znaku złoży na piśmie.

Radny  Łukasz  Ryguła podziękował  sekretarzowi  oraz  służbom  informatycznym  za  dobre
przygotowanie tej pierwszej sesji w trybie zdalnym.

Radna Aneta Esnekier poinformowała, że pojawiły się standardy ruchu pieszych dla gmin i miast
metropolii z których warto korzystać przy organizowaniu przejść dla pieszych.

Radny  Krzysztof  Jakubiec zaapelował,  aby  osobom  korzystającym  z  tego  że  nie  mogą  być
w pracy  i  robią  generalne  porządki  na  posesjach,  umożliwić  oddawanie  odpadów i  uruchomić
na  kilka  dni PSZOK.  Stwierdził,  że  zapobiegnie  to  tworzeniu  dzikich  wysypisk,  jak  to  miało
miejsce w Mokrem.  

Burmistrz Stanisław Piechula udzielił odpowiedzi, że problem jest mu znany i nawet oparł się
o Policję.  Przypomniał,  że celem kwarantanny jest  przebywanie w domu. Uruchomienie punktu
odbioru nazłaziłoby pracowników, jak i tych którzy chcieliby oddać odpady i byłoby to niezgodne
z zasadami wprowadzonego stanu epidemicznego.  

Przewodnicząca  RM  Katarzyna  Syryjczyk-Słomska  podziękowała  wszystkim  pracownikom
za przygotowanie sesji w trybie zdalnym oraz za udzieloną jej pomoc i wsparcie. Poinformowała,
że następna sesja odbędzie się zgodnie z planem 21 kwietnia br. i jeżeli sytuacja się nie zmieni sesja
będzie również w tym trybie.
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Z uwagi na brak dalszych głosów dyskusji i wyczerpanie porządku obrad, Przewodnicząca Rady
Miejskiej podziękowała za udział w obradach i ogłosiła zamknięcie sesji o godz. 18 05.
Na tym protokół zakończono.

Informacja:
Zgodnie z § 33 ust. 2 Statutu Miasta Mikołowa do protokołów z sesji Rady Miejskiej Mikołowa
dołącza  się  nagranie  z  przebiegu  obrad.  Nagranie  znajduje  się  również  na  stronie  internetowej
urzędu: sesja.mikolow.eu

Obsługa sesji:                                                                               Przewodnicząca
  Rady Miejskiej

Grażyna Kozicka                                                                      
                                                           
Monika Graca – Kierzkowska        Katarzyna Syryjczyk-Słomska

Katarzyna Pustułka
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